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INTERVENCIÓ DELS GRUPS PARLAMENTARIS

Bartumeu acusa Pintat de voler
«rebentar» l’acord de la CASS

Torna a oferir-se per trobar acords, però afirma
que «amb bones intencions no n’hi ha prou»

Tarrado destaca la seva preocupació per «una
pressa sobtada per fer les coses a corre-cuita»
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33 Alay, Rodríguez, Bartumeu i López, ahir, en la sessió del Consell General.
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E
l debat d’orientació política
va entrar ahir en el segon i
últim dia amb les interven-
cions dels grups i el poste-

rior debat. El president del Grup Par-
lamentari Socialdemòcrata, Jaume
Bartumeu, ho va aprofitar per acu-
sar el cap de Govern, Albert Pintat,
de «voler fer rebentar l’acord» acon-
seguit entre els grups pel que fa a la
reforma de la CASS.

I és que el socialdemòcrata va des-
tacar que «la Seguretat Social és obli-
gatòria i finançada per unes cotitza-
cions també obligatòries. Però ara
resulta que el pensament únic libe-
ral vol presentar la Seguretat Social
com un menyscapte a les llibertats
individuals i com un pes feixuc difí-
cil de suportar per les empreses». A
més, va acusar Pintat que «el seu
model és el de la dreta pura, dura i
extrema». Aquesta acusació va ser
desmentida ràpidament pel laure-
dià, que va donar tot el suport als
membres liberals de la comissió i es
va mostrar sorprès per les paraules
de Bartumeu, «quan d’aquí a 15 dies
tenim pensat presentar els estudis
econòmics sobre la proposta».

Pel que fa a la resta de la interven-
ció, Bartumeu va seguir la línia
d’enumerar, un per un, els proble-
mes que, segons ell, té la societat an-
dorrana. Va insistir molt, per exem-
ple, en la teoria de les dues Andorres
i la «bombolla» en la qual es troba el
Govern, segons ell. També va dema-
nar que «es reforci més la classe mit-
jana, que ha vist que sota governs li-
berals els seus ingressos s’estan-
quen».

Un altre dels punts de fricció va
ser el sistema financer, perquè Bar-
tumeu va criticar l’actuació del Go-
vern en el cas Valora. Pintat va desta-
car que «s’ha constatat l’eficàcia de
l’INAF, que ha transformat un po-
tencial escàndol en un simple acci-
dent. És un tema complex però
s’acabarà solucionant».

Tot i les crítiques, Bartumeu va
tornar a estendre la mà al cap de Go-
vern per a l’adequació de la legisla-
ció social i la definició d’un model
econòmic sostenible. Tot i això, el so-
cialdemòcrata va indicar que «amb
bones intencions no n’hi ha prou, i
mentre Andorra no ofereixi un
marc fiscal a la mesura del país, no
disposi de tractats de doble imposi-
ció i no desaparegui de la llista de
paradisos fiscals, entre d’altres,

difícilment ningú seriós vindrà a in-
vertir al país».

TARRADO VOL MÉS DIÀLEG / No tan
dur es va mostrar el president de
CDA+S21, Enric Tarrado, que tot i
això va destacar la seva preocupació
per «una mena de pressa sobtada
per fer les coses a corre-cuita. El nos-
tre entorn ha canviat en diferents fa-
ses de la història i el nostre país ha
estat sempre capaç de subsistir».

D’altra banda, el centrista va as-
senyalar la necessitat de «tractar els
temes d’Estat des de la concertació,
no només entre les forces polítiques,
sinó també en els àmbits econòmic i
social». Pel que fa a la política exte-
rior, Tarrado va demanar que es tre-
balli més pel que fa a les relacions
amb la Unió Europea, un àmbit que
«ha estat una mena de domini pri-
vat del Ministeri d’Afers Exteriors».

Per últim, Tarrado va assenyalar

«el baix nivell de concertació amb
els comuns» en matèria turística, va
remarcar «l’autonomia de les dife-
rents branques que integren la
CASS» i va demanar «fer un esforç
per desenvolupar la presència de
centres d’ensenyament de caràcter
privat, ja que això permetria millo-
rar la riquesa de l’estructura educa-
tiva i seria, a la vegada, un nou pol
de creixement econòmic al país». H
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suport liberal
«SOM EN LA
BONA LÍNIA»

33 La presidenta del Grup
Parlamentari Liberal, Conxita
Marsol, va oferir la intervenció
més amable envers l’Executiu.
Va felicitar el Govern per la tasca
d’aquests primers dos anys de
legislatura i va enumerar alguns
dels projectes més importants
que s’han realitzat, com el pla
sectorial de noves
infraestructures, el túnel dels
dos Valires, «una política
decidida per facilitar l’accés a
l’habitatge» o el Pla estratègic de
salut, entre d’altres.

33 Marsol, a més, va afirmar:
«Sí, senyor cap de Govern, som
en la bona línia. Sabem que no
és fàcil, que estem immersos en
un moment econòmic difícil,
però hem de continuar aportant
solucions». Per últim, i pel que fa
als projectes de lleis
econòmiques que prepara
l’Executiu, la consellera liberal va
destacar que «els ciutadans els
han anat fent seus,
manifestant-se a favor de crear
un nou marc econòmic».


